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1 Bygg- och miljönämnden 

1.1 Bygg- och miljönämndens verksamhetsplan 

Mål Indikatorer Uppfyllt per 2024-12-
31 Kommentar 

Goda livsvillkor Aktuella uppgifter på 
hemsidan för samtliga 
verksamhetsområden. 
Avstämning 3 ggr/år. 

Delvis uppfyllt Återstår ett arbete med att 
uppdatera sidan om alkohol 
och serveringstillstånd. 

 Information till 
allmänheten vid 10 
tillfällen per år inom 
aktuella områden 

Uppfyllt 12 informationsinsatser 
genomförda och 
kommunikationsplan/årshjul 
för kommande år framtagen. 

 Ökat antal inspektioner 
utförda på 
verksamheter inom 
nämndens 
ansvarsområde 

ej uppfyllt 100 inspektioner 
genomfördes 2023. Under 
2024 genomfördes 89 
inspektioner. Huvudsaklig 
nedgång var inom området 
hälsoskydd med 10 färre 
kontroller, vilket beror på 
något färre händelsestyrda 
tillsyner samt att alla 
verksamheter inte har årlig 
tillsyn. 

Attraktivt samhälle Implementera 
arbetsmodell/rutin för 
arbete med 
ovårdade/övergivna 
tomter/hus med 
utgångspunkt i tidigare 
utfört projekt. 

uppfyllt Rutin framtagen. Detaljer 
återstår med 
ansvarsfördelning inom 
kommunen. 

Effektiv organisation Avstämning av utfall 
för serviceåtaganden 
och lagstadgade 
handläggningstider. 

delvis uppfyllt Lagstadgade 
handläggningstider uppfylls 
med god marginal. 
Servicegarantier uppfylls 
som genomsnittlig 
handläggningstid. Dock 
finns det ett antal ärenden 
framför allt inom 
livsmedelskontroll där 
servicegarantin för 
kontrollrapport inte uppfylls. 
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Kommentarer till verksamhetsplan 

1.2 Ekonomiskt utfall (tkr) 

Bokslut Bygg o Miljö 2024 

  Bokslut 2024 Budget 2024 Avvikelse 2024 Bokslut 2023 

Summa Bygg- och 
miljönämnd 5 522 5 800 278 5 483 

1.3 Kommentarer utfall 
Enheten använder inte hela budgetutrymmet under året vilket i huvudsak är kopplat till vakanser. 
Över lag följs budget väl, men vissa diskrepanser kan vara värda att nämna enligt nedan. 

Under året har intäkterna för livsmedelstillsyn varit lägre än budgeterat bland annat på grund av 
en tillsynsskuld sedan covidpandemin. 

Kostnader för bostadsanpassningsbidrag har ökat på grund av omvärldsläget, och överskrider 
budgeterad kostnad. 

Plan- och byggverksamheten har i stort sett levererat på budget. 

Kostnaderna för politiker är lägre än budget. 

  

1.4 Årets händelser 
Ny bygg- och miljöchef började februari 2024. 

Under året har Bygg – och miljönämnden arbetat med löpande tillsyn och ärendehantering enligt 
verksamhetsplanen samt utifrån däri gjorda prioriteringar. Bland prioriterade områden på miljö 
och hälsoskydd finns bland annat miljötillsyn för lantbruk och förorenad mark, samt 
nedarbetning av kontrollskulden. 

På plan och bygg har arbetet med ovårdade tomter och bortforsling av övergivna fordon 
prioriterats, samt upprättande av register för hissanordningar och lekplatser. 

Arbetet med översiktsplanen har fortlöpt under året och granskats och färdigställts innan 
årsskiftet. Planen skal antas i början av 2025. 

Framför allt plan och byggavdelningen har på grund av resursbrist fått göra hårda 
nedprioriteringar av verksamheten jämfört det bedömda behovet, varför en stor del av 
verksamheten handlar om att hantera löpande inkomna ärenden. 

Under Q3 har investeringar gjorts med hjälp av pengar från Näringslivsenheten för att utveckla 
och förbättra vårt verksamhetssystem i syfte att effektivisera och automatisera vårt eget arbete, 
för att korta handläggningstider, men även punkter för att kunna leverera en bättre och modern 
produkt. Vidare har arbetet med att utveckla e-tjänster fortskridit, även detta för att effektivisera 
arbete för handläggarna. Planen är att se en effekt av detta under 2025. 

Under Q4 har ett arbete påbörjats med revidering och harmonisering av enhetens taxor. PBL-
taxan är färdig och antagen, övriga taxor har timpriser justerats på för att bättre spegla enhetens 
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kostnader. Arbetet med taxorna fortsätter under 2025. 

En medarbetare på miljö och hälsoskydd har sagt upp sig och ersättningsrekrytering har 
påbörjats. 

1.5 Framtid 
Under 2025 kommer arbetet med att modernisera taxorna fortskrida för att få en taxa som bättre 
speglar enhetens kostnader, och som blir rättvisare, eftersom en orimligt stor del av 
verksamheten idag är skattefinansierad. 

Enheten kommer ha ett tydligare fokus på hållbarhetsfrågor och samordna dessa inom 
kommunens verksamhet. 

Enheten har för 2025 ingen resurs för planverksamhet, varför denna verksamhet förväntas uppgå 
till ett minimum, såvida inte ny finansiering tillkommer. Översiktsplanen förväntas tas upp i 
Kommunfullmäktige i början av året, och pågående detaljplan för Döda fallet kan möjligtvis 
slutföras. Inga nya planer förväntas starta utan ytterligare medel. 

Arbetet med en energiplan för kommunen skall påbörjas, och genomförs i samarbete med 
regionen, som kommer bistå med en 20% resurs. 

Två medarbetare på miljö-. och hälsoskydd har slutat, och ersättningsrekrytering pågår. 

För att öka redundansen i verksamheten har samtal påbörjats med närliggande kommuner om 
samverkansavtal för vår verksamhet. 

En större revidering av vårt arbete med alkoholtillsyn och serveringstillstånd kommer 
genomföras under våren. 

Med tanke på begränsade resurser i budget för 2025 kommer huvudfokus ligga på att uppfylla 
åtaganden enligt gällande lagstiftning. 
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2 Miljöredovisning 

Avfall - renhållning, Årets händelser 2024  

1 januari 2024 tog kommunen över ansvaret för insamling av förpackningar vid 
återvinningsstationerna. Kommunen fick en ny entreprenör för insamlingen av förpackningar. 
Ragunda och Bräcke har gemensam insamlingsrutt och omlastning sker på Lundstams i 
Östersund, tills dess att omlastningsstation finns i Ragunda kommun. 

Grön rutt, som sedan tidigare funnits i alla byar, infördes på vissa adresser i Hammarstrand, 
Stugun och Bispgården från 1 november 2024. Det innebär att sopbilen bara behöver tömma kärl 
på ena sidan av vägen längs dessa vägar, istället för på båda sidor av vägen. Detta minskar 
miljöbelastningen, samtidigt som chaufförens arbetsmiljö blir bättre. 

Upphandling påbörjades för insamling av förpackat ABP (animaliska biprodukter), och utredning 
påbörjades för insamling av textilinsamling. Tills idag (februari 2025) har ingen entreprenör 
tilldelats någon av uppdragen. 

Inga massor har tillförts någon av kommunens deponier, för sluttäckning under 2024. 

Insamlade mängder brännbart hushållsavfall och grovsopor på Återvinningscentralerna   

 
Insamlat hushållsavfall (kärlsopor) som går till förbränning fortsätter att minska, speciellt efter att 
matavfallsinsamlingen började. Hushållen är bättre på att sortera och slänger mindre mängder 
avfall i sina gröna kärl. Kostnaderna för förbränningen fortsätter dock att öka. Sedan 2000 har det 
brännbara hushållsavfallet minskat med 56 %, samtidigt som kostnaden gått upp 106 %. 
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Mängden grovavfall som tagits emot på våra återvinningscentraler 2005–2024. Mängden trä 
ökade stort mellan 2023 och 2024, samtidigt som det brännbara, metallen, möblerna, deponin, 
groten och det farliga avfallet också har ökat. Det impregnerade träet och gipsen har minskat. 
Elkretsen har fortfarande inte lämnat sin statistik för elektronik, och därför kan ingen siffra fyllas 
i för den fraktionen. De sista åren har dock elektronikmängderna minskat. 

Framtid - Kommande händelser under 2025  

Under 2025 är tanken att nya återvinningsstationer ska ta plats, vilka platser det blir håller på att 
utredas. Textilinsamling kommer att börja så snart vi har en entreprenör på plats. Samma sak 
gäller insamling av ABP. 

Dialog förs gällande omlastningsstation för förpackningar, om att hyra en lokal istället för att 
bygga en ny. Tanken är att det ska vara på plats senast 1 januari 2026. Anmälan om omlastning 
för förpackningar kommer göras till Länsstyrelsen. 

Efter dialog med Länsstyrelsen kommer sluttäckningen av deponier att sättas igång igen, och 
målet är att börja ta emot massor igen under 2025. 

CO2-utsläpp  

Miljöpåverkan som fordon tillhörande entreprenör för insamling av hushållssopor orsakade 
under 2024 var ett CO2-utsläpp på ca 50 ton. Inga uppgifter har inkommit från de fordon som 
tömt slambrunnar under 2024, men tidigare år har det varit cirka 40 ton CO2-utsläpp per år, från 
den verksamheten. 

Kalkning 

På grund av utsläpp från fossilt bränsle som olja och kol har vissa delar av Ragunda kommun 
drabbats av försurade sjöar och vattendrag. Kalkning av försurande områden sker i kommunens 
östra del. Här är berggrunden svårvittrad och har ingen eller liten möjlighet att klara av 
försurande regn och nedfall. Kommunen sköter en stationär kalkdoserare i Kvissleån där 
kalkningen sker under sommarhalvåret för att höja pH-värdet i bäcken samt nedströms 
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vattendrag. Ca 10-30 ton kalk sprids årligen via kalkdoseraren. Under 2024 köptes 40 ton kalk in, 
som kommer spridas under 2024 och 2025. Samtliga tidigare prov har visat att vi klarat pH målet 
(6,0) i Kvissleån/Järån. För uppgiften fick Ragunda kommun ca 90% i statligt bidrag under 2024, 
men detta upphör 2025. Bygg- och miljöenheten har dock beslutat att kalka så länge det finns 
kalk i silon. Under 2025 kommer länsstyrelsen att ta över kalkeffektuppföljningen. 

Provtagning 

Bygg- och miljöenheten tar på uppdrag av kommunfullmäktige regelbundna prover på badvatten 
på utvalda badplatser i kommunen. Under 2024 togs 5 st. prover där samtliga blev godkända. 

I samband med att enheten har tagit prover i älven åt Indalsälvens vattenvårdsförbund har även 
PFAS-prover tagits som har bekostats av Länsstyrelsen. Analyserna påvisar inga eller väldigt låga 
halter PFAS. Länsstyrelsen har även tagit markprover på flertalet platser i kommunen där man 
misstänkt förhöjda PFAS-halter baserat på tidigare verksamheter på platsen. Ingen av dessa 
analyser överskred detektionsgränsen. 

Miljö- och hälsoskyddsverksamheter 

Under 2024 har uppföljning av tidigare hälsoskyddstillsyner skett gällande förskolor och skolor, 
bland annat av verksamheternas egenkontroll. 

Kommunens samtliga avloppsreningsverk har fått tillsyn samt flertalet uppföljningar av lantbruk 
har utförts under året. 

  

Miljöpolicy  

Ragunda kommun ska i rollen som verksamhetsutövare och myndighet arbeta för en långsiktigt 
hållbar utveckling och sträva efter att skapa en god livsmiljö. 

För att uppnå en långsiktigt hållbar utveckling ska kommunen: 

visa miljöhänsyn och miljöansvar i alla roller och verksamhetsområden. 

driva en verksamhet som kännetecknas av effektivitet i nyttjandet av energi och hushållning med 
råvaror och naturresurser. Att arbeta för ständiga förbättringar och förebygga föroreningar ska 
ingå som naturliga delar i kommunens verksamhet. 

sträva efter att minimera negativ inverkan på omgivningen i form av utsläpp till luft, mark och 
vatten. 

verka för en god vattenkvalitet. 

med god marginal följa lagar och andra krav inom miljöområdet. 

beakta miljöfrågor vid upphandlingar och inköp av varor och tjänster. 

utbilda och motivera anställda och politiker samt informera och samverka med näringsliv, 
offentlig sektor och allmänhet för ökad miljömedvetenhet. 

Miljöpolicyn antagen i KF 2005-06-08, §9 
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